
                  
 

1 
 

 

ZÁPISNICA 

z 6. zasadnutia  
 MONITOROVACIEHO VÝBORU PRE PROGRAM SLOVENSKO 2021 – 2027 

 
 

Dátum a čas konania 26.10.2023  – 10:00 

Miesto konania Historická budova NR SR (Župné námestie 12, Bratislava) 

Predsedajúci Ján Ridzoň  

Príloha č. 1  Program zasadnutia 

Príloha č. 2 Prezenčná listina 

Príloha č. 3 Prezentácia   

Príloha č. 4 Uznesenie č. 40 – 48  

 
 

1. Otvorenie, úvodné príhovory, kontrola uznášaniaschopnosti schvaľovanie programu 
zasadnutia a voľba overovateľa. 

 
Minister Richard Raši v úvode poďakoval predchodcovi, pánovi Petrovi Balíkovi a pani Barbore 
Lukáčovej. Máme pred sebou dve zásadné výzvy. Tou prvou je dočerpanie čo najväčšieho objemu 
finančných prostriedkov z končiaceho programového obdobia 2014-2020. A verím, že to, čo bolo 
deklarované, teda objem nevyčerpania európskych prostriedkov, bude čo najmenší, pretože osobne 
vnímam Eurofondy ako naozaj unikátnu príležitosť na rozvoj Slovenska a na vyrovnávanie regionálnych 
rozdielov. S Michalom Kaliňákom sme v rámci nášho pôsobenia v opozícii, ale aj v rámci kampane prešli 
celé Slovensko a chceli by sme to, čo vy ako prijímateľa od Eurofondov očakávate, aj zrealizovať. Teda, 
aby akékoľvek rozhodnutie, ktoré príde z orgánov verejnej moci, z ministerstiev bolo robené na základe 
diskusii s tými, ktorých sa má týkať. Keď vám budeme klásť kompetencie, tak vám ich budeme klásť 
buď s finančnou podporou, keď to budete vyžadovať, aby vám nespôsobovali problémy. Nachádzame 
sa teda už v rozbehnutom novom programovom období a som tu aj preto, aby som naozaj vyjadril 
podporu všetkým, ktorí sa na implementácii Programu Slovensko budú podieľať. Preberám 
ministerstvo, ktoré je rozbehnuté. Nebudeme tam robiť žiadne zásadné zmeny, ktoré by mohli 
spomaliť proces implementácie nových eurofondov alebo dobeh starých eurofondov. Naozaj našim 
jediným cieľom je, aby sa unikátne európske peniaze položili na to, na čo sú cieľne, a aby vy, ktorí ste 
ich prijímateľmi, ste z nich nemali stres, ale radostný pocit. Budeme sa snažiť zjednodušovať procesy, 
budeme sa snažiť implementovať všetky pozitívne zistenia a skúsenosti z okolitých krajín. Budeme sa 
zaoberať metodickou podporou priamo v regiónoch, aby napísanie projektu alebo účasť vo výzve, 
ktorú vyhlásime, nebola pre prijímateľa prekážkou, pretože to administratívne nezvládne. Zástupca EK 
uviedol na začiatku, že oceňuje príchod nového ministra na rokovanie deň po jeho menovaní do funkcie 
a verí, že bude spolupracovať tak konštruktívne, ako to bolo doteraz. Poďakoval aj predchádzajúcim 
kolegom za ich prácu v posledných mesiacoch, zdôraznil, že sme využili momentom a úspešne sme 
rozbehli implementáciu Programu. Diskusia o kritériách prebieha konštruktívne a partnerstvo funguje 
veľmi dobre. Ocenili, že sme uskutočnili aj prvé stretnutie Komisie pre administratívne kapacity, ktoré 
je veľmi dôležité, pretože nám dáva platformu na výmenu názorov, odporúčaní a zlepšení 
implementácie programu. Zároveň zdôraznil, že by chceli mať na každom výbore aktualizované 
informácie o platbách a kontrahovaní. V závere zdôraznil dve témy, ktoré považujú za kľúčové: 
podporu regiónov a ich rozhodovacích procesov a rómske komunity. 
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Výsledok hlasovania k programu rokovania:   
 

Počet prezentovaných členov:  29 členov výboru 

za hlasovalo: 28 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasoval 1 člen výboru 

 
Schválenie overovateľa zápisnice: 
Za overovateľa zápisnice bol schválený pán Juraj Zelezník, zástupca Spoločných odborov Slovenska. 
 
Výsledok hlasovania:  schválené. 

 

Počet prezentovaných členov: 29 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovali 0  

 
 
2. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.2 Využívanie prínosov digitalizácie pre 
občanov, podniky, výskumné organizácie a orgány verejnej správy (EFRR) - diskusia  a 
schvaľovanie 

Opatrenie 1.2.2 Podpora budovania inteligentných miest a regiónov  
(Komisia PO1 - MIRRI SR) 
 

M. Kováčiková, generálna riaditeľka sekcie implementácie projektov informatizácie MIRRI SR, 
informovala o návrhu „Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci 
Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ: RSO1.2 Využívanie prínosov digitalizácie pre 
občanov, podniky, výskumné organizácie a orgány verejnej správy (EFRR), opatrenie 1.2.2 Podpora 
budovania inteligentných miest a regiónov“ (národné projekty). 

Uviedla základné informácie o hodnotiacich kritériách, ktoré boli prerokované a odporučené MV na 
schválenie Komisiou pri MV pre cieľ 1 dňa 22. 9. 2023. 

Kritériá pre výber projektov predstavujú tzv. vecné kritériá pre výber národných projektov nad rámec 
minimálnych požiadaviek na výber projektov podľa článku 73 Nariadenia Európskeho parlamentu a 
Rady (EÚ) č. 2021/1060.  

Hodnotiace kritériá predstavujú vylučujúce kritériá s možnosťou vyhodnotenia áno alebo nie. 

Hodnotiace kritériá sú: 

1. Príspevok  projektu k cieľom a aktivitám Programu Slovensko 2021 - 2027 a k výsledkom 
Partnerskej dohody 
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2. Je projekt v súlade s platným Akčným plánom inteligentných miest a regiónov pre roky 2023 – 
2026? 

3. Vhodnosť navrhovaných aktivít z vecného a časového hľadiska 
4. Spĺňajú výdavky uvedené v žiadosti podmienky oprávnenosti? 

J. Ridzoň poďakoval za prezentáciu a otvoril diskusiu. 

Bez diskusie. 

J. Ridzoň vyzval členov MV k hlasovaniu o predmetnom návrhu.  

Výsledok hlasovania: schválené. 

J. Ridzoň skonštatoval, že MV schválil návrh Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí 
o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ: RSO1.2 Využívanie prínosov 
digitalizácie pre občanov, podniky, výskumné organizácie a orgány verejnej správy (EFRR), opatrenie 
1.2.2 Podpora budovania inteligentných miest a regiónov“. 

 

Počet prezentovaných členov: 29 členov výboru 

za hlasovalo: 28 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 

 
 
3. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 

Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.5 Posilňovanie digitálnej pripojiteľnosti 
(EFRR) - diskusia  a schvaľovanie 

Opatrenie 1.5.1 Podpora digitálnej pripojiteľnosti  
(Komisia PO1 - MIRRI SR) 
 
Priebeh zasadnutia: 

M. Kováčiková (MIRRI SR) informovala o návrhu „Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie 

žiadostí o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.5 Posilnenie 

digitálnej pripojiteľnosti (EFRR), opatrenie 1.5.1 Podpora digitálnej pripojiteľnosti“ (národné 

projekty). 

Uviedla základné informácie o hodnotiacich kritériách, ktoré boli prerokované a odporučené MV na 
schválenie Komisiou pri MV pre cieľ 1 dňa 22. 9. 2023. 

Kritériá pre výber projektov predstavujú tzv. vecné kritériá pre výber národných projektov nad rámec 
minimálnych požiadaviek na výber projektov podľa článku 73 Nariadenia Európskeho parlamentu a 
Rady (EÚ) č. 2021/1060.  

Hodnotiace kritériá predstavujú vylučujúce kritériá s možnosťou vyhodnotenia áno alebo nie. 

Hodnotiace kritériá sú: 

1. Príspevok  projektu k cieľom a aktivitám Programu Slovensko 2021 - 2027 a k výsledkom 
Partnerskej dohody 

2. Je projekt v súlade s Národným plánom širokopásmového pripojenia?  
3. Vhodnosť navrhovaných aktivít z vecného a časového hľadiska 
4. Spĺňajú výdavky uvedené v žiadosti podmienky oprávnenosti? 
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J. Ridzoň poďakoval za prezentáciu a otvoril diskusiu. 

Bez diskusie. 

J. Ridzoň vyzval členov MV k hlasovaniu o predmetnom návrhu.  

Výsledok hlasovania: schválené jednohlasne. 

J. Ridzoň skonštatoval, že MV schválil návrh „Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie 
žiadostí o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.5 Posilnenie digitálnej 
pripojiteľnosti (EFRR), opatrenie 1.5.1 Podpora digitálnej pripojiteľnosti“. 

 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
 

4. Návrh hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí o NFP v rámci Programu 
Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ RSO1.1 Rozvoj a rozšírenie výskumných a 
inovačných kapacít a využívanie pokročilých technológií  - diskusia  a schvaľovanie 

Opatrenie 1.1.4 Podpora optimalizácie, rozvoja a modernizácie výskumnej infraštruktúry 
(Komisia PO1 - MZ SR) 

 
Priebeh zasadnutia: 
 
J. Ridzoň uviedol tento bod programu a odovzdal slovo pani Naďovej z Ministerstva zdravotníctva SR 

k prezentácii HaVK pre ŠC 1.1, opatrenie 1.1.4. 

K. Naďová, MZ SR informovala o návrhu „Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie žiadostí 
o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ: RSO1.1 Rozvoj a rozširovanie 
výskumných a inovačných kapacít a využívania pokročilých technológií, opatrenie 1.1.4 Podpora 
optimalizácie, rozvoja a modernizácie výskumnej infraštruktúry“ (dopytovo orientované projekty). 

Uviedla základné informácie o hodnotiacich kritériách, ktoré boli prerokované a odporučené MV na 
schválenie Komisiou pri MV pre cieľ 1 dňa 22. 9. 2023. 

J. Ridzoň poďakoval za prezentáciu a otvoril diskusiu. 

Bez diskusie. 

J. Ridzoň vyzval členov MV k hlasovaniu o predmetnom návrhu.  

Výsledok hlasovania: schválené jednohlasne. 
 
J. Ridzoň skonštatoval, že MV schválil návrh „Hodnotiacich a výberových kritérií pre hodnotenie 
žiadostí o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 pre špecifický cieľ: RSO1.1 Rozvoj a 
rozširovanie výskumných a inovačných kapacít a využívania pokročilých technológií, opatrenie 1.1.4 
Podpora optimalizácie, rozvoja a modernizácie výskumnej infraštruktúry“. 
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 



                  
 

5 
 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

 
 

5. Návrh kritérií pre výber projektov pre opatrenie 1.2 Podpora výskumu, vývoja a inovácií 

pre výzvu zameranú na podpora a rozvoj výskumu, vývoja a inovácií prostredníctvom 

partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe - diskusia  a schvaľovanie. 

 
Priebeh zasadnutia: 
 
J. Ridzoň (MIRRI SR): Ide o druhostupňové schvaľovanie. Predmetný dokument návrh bol predmetom 
rokovania komisie pod MV pre Fond na spravodlivú transformáciu (FST). Dokument vypracovalo MIRRI 
SR.  
 
S. Voskar (MIRRI SR): Prezentoval navrhovaný dokument: 

- Dokument bol 19. 9. 2023 schválený komisiou pod MV pre FST.  
- V porovnaní zo schválenou verziou bol dokument upresnený o rozlišovacie kritériu, na ktorého 

základe sa budú projekty posudzovať najmä podľa hlavných kritérií, t.j. Ako rozlišovacie 
kritérium - zvolený počet dosiahnutých bodov v skupine kritérií. 

- 2. 10. 2023 bude organizovaný workshop na zabezpečenie princípu participácie pri príprave 
výzvy. Ak počas workshopu dôjde ku dohode na aktivitách výzvy, tak následne bude pripravená 
aj schéma štátnej pomoci. Výzva bude riešiť potreby predmetných regiónov. Oprávnenými 
žiadateľmi budú výskumno-vývojové organizácie a bude možnosť zapojenia ako partnerov 
z podnikateľského sektora, z tohto dôvodu je potrebné vypracovanie schémy štátnej pomoci.  

- Výzva bude smerovaná do oprávnených území FST. Región horná Nitra a oprávnené okresy 
BBSK a KSK.  

 
J. Ridzoň (MIRRI SR): Ďakujeme partnerom z DR REGIO za spoluprácu pri príprave schém štátnej 
pomoci. Na poslednom stretnutí sme intervenovali za urýchlenie celého procesu.  
 
Rozprava: 
 
B. Pascal (DG REGIO): 

- Nemáme pripomienku ku predmetným kritériám 
- Oceňujeme prácu tímu FST. Pokrok je značný a je nevyhnutný kvôli čerpaniu časti alokácie FST 

do roku 2026. Zároveň upozorňujeme na potrebu zabezpečenia dostatočných kapacít.  
- Zo strany EK ponúkame pomoc najmä pri nastavení procesov na riešenie nezamestnanosti 

a rekvalifikácie v regióne horná Nitra, ale aj v ďalších oblastiach podľa potreby.  
 
S. Voskar (MIRRI SR): 

- Ďakujeme za podporu, pomoc, spoluprácu a snahu o rýchle zabezpečenie schém štátnej 
pomoci a projektu rekvalifikácie.  

- Máme pripravený a tento týždeň odošleme v spolupráci s kolegami z MPSVR SR aj vyjadrenia 
ku všetkým doručeným otázkam. 

 
V. Sirotka (SAMP): 

- Výskum a vývoj vnímame ako ťažiskovú oblasť pre podporu nášho štátu a zachovanie 
konkurencie schopnosti. 
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- Podľa komunikácie s univerzitami vnímame, že snaha je podporiť hlavne aplikačný výskum 
a skúšobnú prevádzku do malých podnikov. Vidíme možnosti testovania v praxi v prevádzkach. 
Teda oceňujeme snahu zapojiť malé a stredné podniky.  

- Ďalej, aj vzhľadom na časové obmedzenie sme pripravení úzko participovať.   
 
S. Voskar (MIRRI SR): 

- Ďakujeme za podporu. Participáciu vnímame ako kľúčovú pre naplnenie cieľov. Zapojenie 
podnikateľského sektoru je z nášho pohľadu nevyhnutné už od začiatku prípravy.  

- Koniec roka 2026 nie je potrebné brať ultimátne. K danému míľniku je potrebné čerpať 70 % 
alokácie FST, zvyšok alokácie bude možné použiť do štandardného konca programového 
obdobia.   

 
Výsledok hlasovania:   
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

Nehlasoval : 0 člen výboru 

 
6. Návrh kritérií pre výber projektov pre opatrenie 2.1 Podpora čistej energie a obehového 

hospodárstva pre výzvu zameranú na zvýšenie energetickej efektívnosti verejných budov - 
diskusia  a schvaľovanie. 

(Komisia FST –  SIEA) 
 
Priebeh zasadnutia:  
 
J. Ridzoň (MIRRI SR):  

- Ide o druhostupňové schvaľovanie, nakoľko dokument už bol predmetom schvaľovanie 
komisie pod MV pre FST v septembri 2023. 

 
M. Fiala (SIEA): Prezentoval predmetný dokument: 

- Všeobecné kritéria budú uplatňované ako podmienky výzvy.  
- Sústredili sme sa na vecné kritéria. Budeme aplikovať iba výberové kritéria, .t.j. Tieto kritéria 

sa budú aplikovať iba v prípade ak nebude dostatočná alokácia na danú výzvu. Dostupná 
alokácia je v objeme 15,8 mil. EUR (EFRR).  

- Výberové kritériu – hodnota za peniaze. Pomer výdavkov ku jednotlivým opatreniam do 
pomeru ku úspore na spotrebe energie.  

- V prípade ak by mali viaceré žiadosti rovnakú hodnotu, tak sa bude uplatňovať rozlišovacie 
kritérium.  

 
Rozprava 
 
A. Vachnová (zástupkyňa občianskej spoločnosti) 

- Nemám pripomienku a otázky ku navrhovaným kritériám.  
- V návrhu výzvy je iba istý typ oprávnených mimovládnych organizácií. Chýbajú napríklad 

občianske združenia. Je ešte možné návrh výzvy upravovať?  
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M. Fiala (SIEA):  
- Priložený návrh výzvy je iba ilustračný. Momentálne prebieha príprava výzvy, ktorá bude 

dodržiavať participatívny princíp. Sme otvorení diskusii.  
 
J. Ridzoň (MIRRI SR): 

- Keďže participatívny princíp je zo strany poskytovateľov riadne dodržiavaný, tak si dovoľujem 
návrh uznesenia k bodu 6 nerozširovať.  

- Zo strany RO budeme dozerať na platformu pre zabezpečenie riadnej participácie.  
 

B. Zacharides (primátor mesta Vrútky): 
- Ku návrhu výzvy. Prosím vysvetlenie potreby predkladania PHSR, resp. časovej platnosti PHSR 

zo strany partnerov z verejného sektora.  
- Otázka potreby predkladania stavebných potrieb a či ich bude možné predkladať pri 

zazmluvňovaní projektu. 
 
J. Ridzoň (MIRRI SR): 

- Vníma potrebu dohodnúť jednotné pravidlá v prekladaní dokumentov a zjednotenie pravidiel 
pre Program Slovensko 2021 – 2027. 

 
M. Fiala (SIEA):  

- Platnosť PHSR sa bude overovať ku času predloženia žiadosti o NFP.  
- Stavebné povolenie nebudeme vyžadovať, ale budeme vyžadovať stavebnú dokumentáciu ku 

stanoveniu miery energetických úspor.  
 
Výsledok hlasovania:  
 

Počet prezentovaných členov: 30 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 

 
 
 

7. Schvaľovanie zoznamu plánovaných hodnotení v rámci Plánu hodnotení Programu 

Slovensku 2021 – 2027 - diskusia  a schvaľovanie. 

 
Priebeh zasadnutia: 
 
J. Ridzoň, MIRRI predstavil plán hodnotení Programu Slovensko 2021 – 2027 a zdôraznil, že 

predmetom schvaľovania MV pre P SK je zoznam plánovaných hodnotení. Plán hodnotení vyplýva 

z európskej legislatívy, pričom EK a RO majú spoločný cieľ zvýšiť efektívnosť implementácie 2021 – 

2027 s možnými implikáciami na kohéznu politiku 2028 – 2034 prostredníctvom hodnotenia. Tam, kde 

je to účelné, je zahrnuté aj hodnotenie PO 2014 – 2020. Dokument nie je nemenný a plán bude 

v priebehu implementácie aktualizovaný. Ide nám o predvídateľnosť. Plán hodnotení bol pri príprave 

prediskutovaný participatívne. Obsahuje aktuálne 20 hodnotení, ktorých realizácia je rozdelená do 

rokov 2024 – 2029. Predpokladané výdavky na plánované hodnotenia sú vo výške 3,5 mil. EUR, čo je 
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o 2,5 mil. EUR menej ako boli výdavky na hodnotenie kohéznej politiky v rokoch 2014 – 2020. Našim 

spoločným cieľom je konať efektívne. Hodnotenia sa budú financovať z technickej pomoci P SK. 

P. Boijmans, DG REGIO/EK informoval, že dokument bude zdieľať s príslušnými expertami na DG REGIO 

a DG EMPL. V prípade ich reakcií nás budú informovať. Zdôraznil živý charakter dokumentu. Pre EK aj 

členský štát sú dôležité nielen veľké hodnotenia vplyvov, ale aj menšie priebežné špecificky zamerané 

hodnotenia, ktoré budú vykonané včas, aby bolo možné na ich základe zlepšiť kvalitu programu a jeho 

implementácie. 

J. Ridzoň, MIRRI súhlasil so stanoviskom EK. Zopakoval, že sa jedná o živý dokument, ktorý bude 

predmetom aktualizácií. RO Programu Slovensko 2021 – 2027 bude efektívne využívať výsledky 

hodnotení a bude dbať na prioritizáciu tém s cieľom efektívneho vynakladania finančných prostriedkov 

na hodnotenie. 

M. Radvanský, SAV prispel do diskusie k dokumentu, ktorý si podrobne preštudoval. Vyjadril sa 

k hodnoteniu „Hodnotenie vplyvov politiky súdržnosti na národnej a regionálnej úrovni SR“, kde na 

základe skúseností SAV z podobných hodnotení odporučil systematický prístup na ročnej báze 

s aktualizáciou odhadu implementácie, aby bolo možné včas reagovať úpravou alokácií na zmeny 

potrieb, keďže to má najvýznamnejší efekt na celkový vplyv fondov na ekonomický a hospodársky 

rozvoj krajiny a regiónov. V takom prípade je možné, aby hodnotenie pomohlo efektivite riadenia 

fondov bez zvyšovania ich alokácie, čo považuje za kľúčové. 

J. Ridzoň, MIRRI poďakoval a súhlasil so SAV, že hodnotenia sú jedným z nástrojov riadenia 

využiteľných pri zmenách programu v priebehu jeho implementácie. Potvrdil členom a pozorovateľom 

MV, že MIRRI berie participatívny prístup aj pri príprave zadávacích podmienok hodnotení programu 

ako samozrejmosť. 

Výsledok hlasovania: schválené 
 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 30 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasovali 1 členovia výboru 

 
8. Presun alokácie medzi opatreniami 1.2.2 a 1.4.2 - diskusia  a schvaľovanie. 

(Komisia PO1 - MIRRI SR) 
 
Priebeh zasadnutia:  

J. Ridzoň uviedol bod programu „Prerokovanie a schvaľovanie presunu alokácie medzi opatreniami 
1.2.2 a 1.4.2“ a odovzdal slovo L. Kundrátovej, riaditeľke odboru inovácií a smart agendy, sekcia 
inovácií a strategických investícií MIRRI SR. 

L. Kundrátová informovala o potrebe technického presunu časti alokácie v rámci CP 1. Konkrétne sa 
jedná o presun 1,3 mil. EUR medzi opatreniami 1.4.2 a 1.2.2 z MRR (menej rozvinuté regióny) do VRR 
(viac rozvinuté regióny) na podporu budovania inteligentných miest a regiónov. Cieľom podpory je 
napr.:  
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 analýza využívania dát pre aktivity implementácie projektov inteligentných miest a regiónov;  
 budovanie špecifických kapacít pre implementáciu projektov inteligentných miest a regiónov;  
 vzdelávacie aktivity / študijný program zameraný na implementácie projektov inteligentných 

miest a regiónov; 
 informačné systémy verejnej správy na podporu riešení inteligentných miest a regiónov; 
 podpora medzinárodnej spolupráce v oblasti rozvoja inteligentných miest a regiónov. 

Uvedený presun alokácie bol prerokovaný, schválený a odporučený MV na schválenie Komisiou pri MV 
pre cieľ 1 dňa 22. 9. 2023. Pri transfere nedôjde k celkovému navýšeniu prostriedkov v kategórii VRR, 
ale len k výmene alokácie medzi opatreniami 1.2.2 a 1.4.2, pomer medzi VRR a MRR zostáva 
nezmenený.  

J. Ridzoň poďakoval za prezentáciu a otvoril diskusiu. 

 
Rozprava: 
 

Ľ. Šidelský (MF SR) vzniesol pripomienku k upravenému finančnému plánu a počtu dní na jeho 
predloženie platobnému orgánu. K zaslanému finančnému plánu má platobný orgán pripomienky, 
požiadali dnes (26. 10. 2023) RO o ich zapracovanie. MF SR bude hlasovať za tento transfer 
s podmienkou, že RO zapracuje zaslané pripomienky platobného orgánu do upraveného finančného 
plánu. 

J. Ridzoň reagoval, že RO berie uvedené na vedomie a ospravedlnil RO za nedodržanie stanovenej 
časovej lehoty. 

B. Zacharides (ZMOS) tlmočil dopyt z územia k téme smart cities (príklady dobrej praxe, samotný 
pojem „smart“) na zorganizovanie workshopu/konferencie k tejto téme s regionálnymi partnermi. 

M. Kaliňák (ŠT MIRRI SR) v nadväznosti na požiadavku ZMOS opätovne pripomenul existenciu Akčného 
plánu pre inteligentné mestá a regióny, jeho opatrenia, ako aj metodiku pre tvorbu inteligentných 
projektov, o ktoré sa môžu regióny oprieť. 

L. Kundrátová (MIRRI SR) reagovala, že v máji 2024 MIRRI SR organizuje konferenciu na tému smart, 
informovala o 4 pracovných skupinách a vyjadrila podporu zo strany MIRRI SR k akémukoľvek eventu 
v území. Tiež spomenula webovú stránku www.smartcity.gov.sk kde sú zverejnené všetky dôležité 
informácie, ako aj znenie Akčného plánu a metodika na tvorbu inteligentných projektov. 

J. Ridzoň poďakoval za diskusiu a vyzval členov MV k hlasovaniu o predmetnom návrhu.  

 
Výsledok hlasovania: schválené. 

J. Ridzoň skonštatoval, že MV schválil „presun alokácie medzi opatreniami 1.2.2 a 1.4.2“. 

 

Počet prezentovaných členov: 31 členov výboru 

za hlasovalo: 29 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 1 členov výboru 

nehlasovali 1 členovia výboru 

 
 

http://www.smartcity.gov.sk/
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9. Prerokovanie harmonogramu plánovaných výziev – verzia 5.0 

Priebeh zasadnutia: 
 
J. Ridzoň (MIRRI) prezentoval zmeny súvisiace s aktualizáciou Harmonogramu plánovaných výziev 
(HMG) na rok 2023 (verzia 5.0): 

- ostáva v platnosti harmonogram plánovaných výziev 4.0 - približne 4,6 mld. EUR (z toho cca 
3,9 mld. EUR DOP + 0,7 mld. EUR IÚI) 

- zverejnené výzvy k 25.10.2023 v objeme 1,29 mld. EUR (EÚ zdroj) = 10,23 % z celkovej alokácie 
12,6 mld. EUR (z toho 13 NP, 11 DOP a 1 výzva na TP) 

- Posudzované výzvy – 0,8 mld. EUR 
- HMG na rok 2023, verzia 5.0 – Monitorovací výbor pre Program Slovensko dňa 30.11.2023, 

ktorý bude zahŕňať:  
o plán na roky 2024, 2025 
o plán IÚI výziev 
o finančné nástroje 
o  oprávnené/kľúčové aktivity 

 
D. Čorbová (Zástupca za občiansku spoločnosť) Rada by som sa opýtala na to, či pri príprave 
harmonogramu výziev budú zohľadnené synergie a komplementarity medzi Programom Slovensko a 
Plánom obnovy a odolnosti SR. 
 
P. Boijmans (EU - DG REGIO)  podľa prezentácie je v doteraz vyhlásených výzvach 10,2 % alokácie PSK. 
Rád by som sa opýtal a prosil by som o prezentovanie údajov o kontrahovanej a čerpanej alokácii.  
 
J. Ridzoň (MIRRI)   

- Detailné Informácie o kontrahovaní a čerpaní prostriedkov budeme uvádzať na každom 
zasadnutí MV. 

- Momentálne je vo výzvach 10,2 % alokácie, kontrahovaných cca 4 % alokácie a čerpanie je 
veľmi nízke. 

- HMG PSK a POO sú na viac ako 50 % koordinované. Zároveň hľadáme spôsoby ako PSK, POO 
a Program rozvoja vidieka za účasti regionálnych partnerov ešte viac koordinovať pomocou 
pravidelných rokovaní. 

 
D. Čorbová (Zástupca za občiansku spoločnosť) Uvítali by sme ak by synergie najmä za oblasť 
vzdelávanie boli nie iba o zamedzení prekrývania výdavkov, ale o žiadúcich synergiách. V tejto oblasti 
vieme uviesť naše návrhy a vieme byť nápomocní.   
 
L. Šimko (MIRRI)  V nadväznosti čo zaznelo by som rád uviedol, že aktualizovaný plán bude zahŕňať aj 
informáciu o kľúčových aktivitách danej výzvy. Čo je podstatná informácia pre žiadateľov aj pre 
pracovníkov v oblasti eurofondov. Synergie a vzájomné informovanie medzi PSK, POO sa snažíme 
zabezpečiť vzájomnou účasťou dotknutých na dôležitých rokovaniach. Usilujeme aj o zjednotenie 
dostupných informácii o jednotlivých programoch na jedno miesto.  
 
J. Červenáková (UMS) Pre mestá je potrebná včasná informovanosť. Napr. v prípade POO je pre 
partnerov v území dôležité vedieť, ktorý projekt bol schválený, aby v prípade neschválenia mohli 
projekt plánovať na financovanie z integrovaných územných investícií. Ďakujem. 
 
B. Zacharides (za regionálnych partnerov)  Máme prísľub, že do konca roka 2023 bude známe 
vyhodnotenie predložených projektov na zvyšovanie energetickej hospodárnosti verejných 
historických budov z POO. Regionálny partneri sa podľa výsledkov budú vedieť zariadiť, t.j. Ak ich 
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projekt nebude úspešný v rámci POO, tak ho zaradia na financovanie z integrovaných územných 
investícií.   
Budeme vďační za plán IÚI výziev a apelujeme na to, aby bolo čo najviac výziev z IÚI vyhlásených 
v jednom čase čo je základ na integrované projekty.  
 
J. Ridzoň (MIRRI)  HMG verzia 5.0 bude obsahovať rozsiahlejší a presnejší plán IÚI výziev.  
  
Mišenková (Plán obnovy a odolnosti)  Za POO apelujeme na vykonávateľov, aby čo najskôr 
zverejňovali výsledky schvaľovania projektov. Je to kompetencia vykonávateľov.  
 
D. Čorbová (Zástupca za občiansku spoločnosť)  V súvislosti s aktualizáciou HMG a plánom IÚI výziev 
som sa chcela opýtať, s ktorou verziu pracujete?  
 
J. Ridzoň (MIRRI)  Momentálne je v platnosti zverejnená verzia HMG 4.0 Verzia 5.0 bude vydaná po 
ďalšom zasadnutí MV 30. 11. 2023. Členovia MV budú oboznámení z verziou HMG 5.0 pred zasadnutím 
MV.  
 
D. Litterová (MPSVR SR)  Ohľadom kooperácií medzi PSK a POO by som rada upozornila na možný 
problém v rozdielnosti v prístupoch ohľadom zabezpečovania bezbariérového prístupu  v rámci 
projektov.  
 
J. Ridzoň (MIRRI)  Ďakujeme za upozornenie a informácie za horizontálne princípy.   
 
Dovoľte mi 3 zhrnutia:  

- HMG verzia 5.0 bude predmetom zasadnutia MV 30. 11. 2023. 
- Výraznejšia koordinácia medzi PSK a POO. MIRRI SR zorganizuje počas novembra stretnutie 

k synergiám.  
- V rámci stretnutí k synergiám budeme prizývať zástupcov za horizontálne princípy ako aj 

kolegov z MŽP SR za princíp DNSH (princíp nespôsobovať výraznú škodu). 
 
 

10. Informácia o príprave výziev a stave implementácie na sprostredkovateľskom orgáne ÚV 

SR/ÚSVRK 

Priebeh zasadnutia: 
 

R.Švirk (ÚSVRK) informoval o harmonograme výziev SO MRK. Aktuálne došlo k vyhláseniu výziev na 

Miestne občianske a preventívne služby, NP Rozvojové tímy (projekt v implementácii), NP 

Monitorovanie a hodnotenie a NP (projekt v implementácii) a NP Vysporiadanie pozemkov. 

 

Aktuálne sa pripravujú výzvy: 

a) pre vysporiadanie pozemkov (pripravená na zaslanie pre gestorov), vyhlásenie sa predpokladá 

do 2 týždňov; 

b) asistencia samosprávam– vybudovanie kapacít na úrovni VÚC (CURI), výzva bude vyhlásená do 

konca roka 2023. Prebiehajú participatívne rokovania s partnermi; 

c) komplexná výzva zahŕňajúca viacero aktivít. Žiadatelia si budú môcť vybrať viaceré aktivity. 76 

mil. EUR. Predpokladaný termín vyhlásenia 1 Q 2024. 

d) inštitucionálna podpora pre rozvoj rómskych a pro-rómskych MNO. Predpoklad vyhlásenia 4 

Q 23 alebo 1 Q 24 
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Schválené NP: 

a) NP Rozvojové tímy  

b) NP Monitorovanie a hodnotenie inkluzívnych politík 

 

Vôbec prvá vyhlásená výzva – Miestne občianske a preventívne služby. Kvôli vysokému dopytu došlo 

k navýšeniu alokácie na 50 mil. EUR. Dopyt však stále prevyšuje ponuku. Uzávierka výzvy je 3/11. 

Alokácia je stále nízka, preto sa začali prvé rokovania k realokácii s cieľom uspokojiť všetky predložené 

žiadosti. Touto výzvou sa dá vytvoriť až 2300 pracovných miest v najmenej rozvinutých regiónoch. Je 

to hlavný dôvod navýšenia alokácie. 

 

Stav AK SO: 

a) Vytvorených 46 štátnozamestnaneckých miest,  

b) 27 obsadených, 

c) 4 výberové konania v procese  

d) 73 miest bude pridelených od 1/1/24 (delimitáciou z MV SR) 

 

M. Guriel (DG EMPL) vyslovila pochvalu vo vynaloženej snahe ÚSVRK pri príprave a vyhlasovaní výziev 

z ESF+ pre MRK. Osobitne vyjadrila podporu výzve pre Miestne občianske a preventívne služby, ktorá 

je pokračovaním predchádzajúcich projektov. DG EMPL si uvedomuje vysoký záujem z územia a vítajú 

to. DG EMPL je pripravené v tejto veci diskutovať so slovenskými orgánmi.  

 

J. Ridzoň (MIRRI) informoval o dohode s EK pravidelne sa venovať téme MRK na MV.  

 

R. Švirk (ÚSVRK) sa poďakoval za podporu DG EMPL.  

 

P. Boijmans (DG REGIO) potvrdil slová M. Guin (DG EMPL) vo vzťahu k implementácii projektov MRK. 

Zopakoval, že MRK je vysoká priorita pre EK. Okrem ESF+ sa na podpore MRK podieľa aj ERDF a požiadal 

o informáciu o implementácii tohto fondu. 

 

A. Danišková (MV SR) vo vzťahu k delimitácii uviedla, že aktuálne čísla vo vzťahu k delimitácii môžu 

byť nižšie (cca 13) a upozornila na potrebu dostatočných kapacít na ÚV SR pre účely spracovania ŽoP.  

 

R. Švirk (ÚSVRK) uviedol že kapacity budú dopĺňané aj z externého prostredia. 

 

Sirotka (SAMP)  podporujú výzvy na podporu zamestnanosti v rámci MRK, keďže segment MSP trpí na 

nedostatok pracovníkov. Informoval tiež o zámere NP na horizontálnu podporu zamestnávania, 

predloženého na komisiu pre PO 1 zo strany MH SR (SBA). Predmetný zámer nerešpektuje aktuálne 

poskytované služby v oblasti podpory malého a rodinného podnikania. Poukázal aj na potrebu 

previazania tohto projektu na oblasti gestorované MPSVR SR a odstránenie prípadných duplicít 

v podpore tejto aktivity. 

 

B. Škoda (MH SR) požiadal o zaslanie pripomienok k tomuto návrhu. 
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B. Zacharides (ZMOS) sa poďakoval za členov ZMOS ako prijímateľov vo výzve MOAPS. Pozitívne 

hodnotia túto podporu. Položil otázku ohľadom spôsobu zazmluvňovania projektov. Položil tiež otázku 

ohľadom budovania kapacít na VÚC vo vzťahu k podpore pre tvrdé (ERDF investície). 

 

R. Švirk (ÚSVRK) informoval o snahe na podporu AK na úrovni VÚC čo najskôr tak, aby táto podpora 

predchádzala podpore pre ERDF („tvrdé“) výzvy. Intenzívne spolupracujú s VÚC aby kapacity boli 

pripravené na podporu ERDF aktivít. Vo vzťahu k zazmluvňovaniu projektov pre MOAPS uviedol, že 

najprv dochádza k zozbieraniu všetkých žiadostí „očistených“ o nezrovnalosti. Následne sa vytvorí 

poradie na základe bodového hodnotenia. Prvé kritérium je či samospráva pochádza z najmenej 

rozvinutých okresov. Druhé kritérium predstavuje čas podania žiadosti. V prvej časti budú podporené 

žiadosti, na ktoré disponuje ÚSVRK alokáciou. Po dodatočnom navýšení môžu byť podporené aj ďalšie 

projekty. 

 
Výsledok hlasovania: 

 

Na hlasovaní sa zúčastnilo:  31 členov výboru 

za hlasovalo: 31 členov výboru 

proti hlasovalo: 0 členov výboru 

zdržalo sa hlasovania: 0 členov výboru 

nehlasoval 0 člen výboru 

 
 

11. Rôzne 

 Informácia o stave plnenia základných podmienok 
 
M. Guin (DG EMPL, EK) 

- V prvom rade by som sa chcela poďakovať za snahu slovenských úradov o tematické naplnenie 
podmienok sociálneho začlenenia a znižovania chudoby. Sme veľmi radi za spoločné úsilie 
a dialóg. 

- Pokiaľ ide o zostávajúcu základnú podmienku v oblasti vzdelávania a zručností, rada by som 
zdôraznila, že zostávame otvorení spolupráci, aby sa splnili všetky chýbajúce kritériá. Veľmi si 
vážime, že sme dostali doplňujúce informácie. Stále teda pokračujeme v konzultácii a 
ostaneme s vami v kontakte pre akékoľvek objasnenie. 

- Ako viete, Európska komisia veľmi pozorne sleduje vývoj, ktorý sa týka rovnakého prístupu k 
vzdelaniu, najmä pre deti z marginalizovaných rómskych komunít. Pokračujme teda v ďalšom 
dialógu 

- Aby som bola úplne jasná, konzultácie stále prebiehajú a môžeme mať pripomienky, ale 
zaviazali sme sa v tejto veci spolupracovať. 

 
L. Šimko (MIRRI SR): prezentoval odpočet plnenia základných podmienok: 

- MV v zmysle nariadenie o spoločných ustanoveniach má za úlohu kontrolovať a skúmať 
plnenie základných podmienok v rámci danej členskej krajiny pre dané programové obdobie.  

- MIRRI SR koordinuje základné podmienky. 
- Všetci gestori základných podmienok predložili k 30.9.2023 odpočet plnenia základných 

podmienok.  



                  
 

14 
 

- Záver odpočtu je, že všetky základné podmienky sa plnia a sú vyhodnotené ako splnené, 
s výnimkou základnej podmienky 4.3 - Základný strategický politický rámec pre systém 
vzdelávania a odbornej prípravy na všetkých stupňoch. 

- Ako posledná bola splnená základná podmienka, ktorá ešte v júli 2023 bola hodnotená ako 
nesplnená, základná podmienka 4.4 - Národný strategický rámec pre sociálne začlenenie 
a znižovanie chudoby. Túto základnú podmienku uznala EK za splnenú 14.9.2023. 

- Čo sa týka nesplnenej podmienky 4.3. MŠVVŠ SR ako gestor predmetnej základnej podmienky 
28.9.2023 zaslal EK na neformálne posúdenie aktualizovaný odpočet plnenia a požadované 
doplnenie. Momentálne nie je známy ďalší postup. Oficiálne schválenie SR ešte neobdržala, 
naopak očakávame dodatočné pripomienky zo strany EK. 

 
D. Čorbová (Zástupca za občiansku spoločnosť) 
Nemáme informáciu o tvorbe a zverejnení revidovaného Národného programu rozvoja výchovy a 
vzdelávania na webovej stránke ministerstva školstva k 15.11.2022. V monitorovacom výbore 
zastupujem kľúčových aktérov vo vzdelávaní, ktorých som po obdržaní prezentácie obvolala a nikto z 
nich nič o tejto stratégii nevedel. To zverejnenie prebehlo v utajení. Naopak, napr. školské asociácie 
ešte pred voľbami opakovane apelovali v médiách na budúceho ministra, aby takúto stratégiu pripravil. 
V oblasti vzdelávania pritom takúto stratégiu neyvhnutne potrebujeme, lebo na konci dňa nevieme, 
kam vlastne kráčame. Neexistuje žiadna zdieľaná vízia a to aj pod vplyvom toho, že neprebehla 
participatívna tvorba strešnej stratégie. V období reforiem, financovaných najmä z Plánu obnovy a 
odolnosti SR, je pritom kľúčové, aby takáto zdieľaná vízia a stratégia jej implementácie existovali.  
 
Stratégiu som si prečítala a musím konštatovať, že okrem chýbajúcej participácie pri jej tvorbe tu máme 
problém aj po obsahovej stránke. Zverejnený dokument neplní úlohu strešnej stratégie, neprepája 
totiž Plán obnovy a odolnosti s Programom Slovensko. Nie je tam napr. ani len spomenutá najväčšia 
reforma obsahu vzdelávania za posledných 30 rokov – kurikulárna reforma financovaná z Plánu obnovy 
a odolnosti SR. Stratégia vychádza z 5 čiastkových  stratégií, má preto až 29 cieľov, čo je neúnosné. V 
ČR majú 2 ciele a všetci ich poznajú, lebo tvorba stratégie prebehla participatívne. Ani argument, že 
tieto čiastkové stratégie boli vytvorené participatívne, neobstojí. Napr. Program informatizácie škôl do 
roku 2030 vôbec neprešiel MPK, o jeho zverejnenie sme naopak dlhodobo neúspešne žiadali a došlo k 
nemu až sdlhým časovým odstupom po zásahu zo strany Európskej komisie. Implementačný plán k 
Programu informatizácie nie je zverejnený doposiaľ. Ďalej, stratégia nereflektuje dopady korona krízy 
či migračnú krízu, vyvolanú vojnou na Ukrajine, len to v úvode deklaruje. Chcela by som poprosiť o 
bezodkladné vytvorenie priestoru pre dialóg medzi ministerstvom školstva a aktérmi vo vzdelávaní na 
túto tému a to aj za účasti Európskej komisie. Za stranu aktérov vo vzdelávaní môžem povedať, že sme 
na takýto dialóg pripravení a hlásime sa aj ku spolutvorbe takejto stratégie. Obzvlášť aktuálne je to v 
súčasnosti, nakoľko bude stratégiu nevyhnutné prepojiť s novým programovým vyhlásením vlády.  
 
M. Guin (DG EMPL, EK) 

- Pripomienky ku dokumentu očakávajte v novembri, nie v októbri. Existuje teda niekoľko 
oblastí, s ktorými je potrebné konzultovať a máme niekoľko otázok na objasnenie. Nevieme 
povedať presný dátum poslania pripomienok, ale určite to bude v novembri. 

 
J. Ridzoň (MIRRI SR) zhrnutie: 

- Návrh na splnenie základnej podmienky 4.3 zaslaný na EK. EK pošle pripomienky v novembri 
2023. 

- Požiadavka od občianskej spoločnosti na gestora základnej podmienky MŠVVŠ SR 
o zorganizovanie spolupráce k úprave predmetného dokumentu.   

 
L. Šimko (MIRRI SR): 



                  
 

15 
 

- Ďakujeme za informáciu, že pripomienky EK môžeme očakávať v novembri 2023. Po prijatí 
pripomienok MIRRI SR v spolupráci s MŠVVŠ SR zorganizuje rokovania k danej veci so všetkými 
dotknutými stranami.  

 
 

 Informácia o príprave budúcej kohéznej politiky po roku 2027 
 
B. Pascal (DG REGIO): 

- Práve prebiehajú diskusie v Bruseli na všetkých úrovniach o budúcej kohéznej politike po roku 
2027. Chcel by som povzbudiť Slovensko, ako členský štát, ale aj všetky zainteresované strany, 
aby ste sa zapojili do tejto diskusie a vyjadrili svoje preferencie.  

- Napríklad diskusia o synergiách a komplementárnosti, toto je niečo, čo je jednoznačne tiež 
jadrom diskusie. Ďalej, čo sú dobré prvky kohéznej politiky, ktoré by sa mohli preniesť do 
nového programového obdobia. 

- Boli sme radi, že Slovensko začalo s úvahami už počas májového predsedníctva, za čo vám 
veľmi pekne ďakujeme.  

- Opäť by sme vás chceli povzbudiť, aby ste prehĺbili reflexiu so zapojením nielen národnej 
správy, ale aj regionálne správy, mimovládnych organizácií a ďalšie zainteresované strany. 
Cieľom je zistiť spätnú väzbu o tom, čo funguje dobre, čo by sa dalo ďalej zlepšiť a aké by boli 
vaše priority. 

- Na podnet našej komisárky, komisárky Ferreirovej by som chcel informovať, že diskusia začala 
a je vo veľmi ranom štádiu. 

- Existuje skupina odborníkov na budúcu politiku súdržnosti na vysokej úrovni zo všetkých 
členských štátov, odborníkov z praxe, akademickej obce, ktorí v skutočnosti diskutujú na rôzne 
témy a začiatkom budúceho roka by mali prísť s odporúčaniami. 

- Podporujeme aj členské štáty a regióny, keď chcete začať politické diskusie, ste veľmi vítaní, 
ak sa týchto diskusií zúčastníme. Zároveň, aj naopak, ak niečo organizujete a chcete, aby sme 
boli prítomní, pozvite nás. 

- Radi by sme videli, čo si myslíme, že by mohli byť kroky do budúcnosti. Diskusie by mali 
vyvrcholiť v budúcom roku, na jar budúceho roka predstavíme 9. správu o súdržnosti. 

- Za normálnych okolností by táto správa mala poskytnúť široký rámec a usmernenia o našich 
predstavách, ako by mala vyzerať budúca politika súdržnosti. Bude organizovať aj kohézne 
fórum 11. a 12. apríla 2024 v Bruseli, kde ste opäť všetci vítaní. 

 
J. Ridzoň (MIRRI SR): Dovolím si uviesť zhrnutie ku príprave kohéznej politiky po roku 2027 

- Predpokladáme, že návrh rozpočtu na obdobie po roku 2027 bude zverejnený v 2. kvartáli 
2025. 

- Na MIRRI SR bola zriadený osobitný útvar, sekcia, ktorú vedie pán Brooš. Náplňou tejto sekcie 
je príprava kohéznej politiky po roku 2027 za SR. 

- Hľadáme spôsoby ako využiť najlepšie skúsenosti z kohéznej politiky a Plánu obnovy 
a odolnosti. 

- Vnímame to ako našu úlohu, a to mať včas pripravené priority a to za účasti našich socio-
ekonomických partnerov a štátnu správu.  

 
F. Novotný (Prešovský samosprávny kraj) 

- Pripomienka ku Harmonogramu plánovaných výziev. V dokumente nám chýba informácia 
o čísle opatrenia. Harmonogramu uvádza iba špecifický cieľ. 

- Pripomienka ku Hodnotiacim a výberovým kritériám. Poprosili by sme o zjednotenie formátu 
predkladaných kritérií. 
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- Pripomienka ku Hodnotiacim a výberovým kritériám. Poprosili by sme o doplnenie informácie 
o oprávnených žiadateľoch a alokovanej sume, na ktorú sa dané kritéria vzťahujú.  

 
J. Ridzoň (MIRRI SR): 

- Áno, ďakujeme. Zaznamenané.  
 
M. Radvanský (SAV): Rád by som uviedol informáciu: 

- Na októbrovom zasadnutí komisie pod Monitorovacím výborom pre cieľ 1 bol prerokovaný 
návrh zámeru národného projektu na rozvoj výskumnej infraštruktúry v podmienkach SR. 
Záver rokovaní vyplynul do odporúčania rozpracovať zámer do podoby konkrétneho projektu. 
Zámer bol rozpracovaný v súlade s odporúčaniami. Týmto by som chcel poďakovať 
Monitorovaciemu výboru za spoluprácu a žiadame o uvedenie ďalšieho postupu v záujme 
schválenia projektu a možnosti ho implementovať. 

   
J. Ridzoň (MIRRI SR): 

- Áno, potvrdzujem. Predmetný zámer bude predmetom rokovania komisie pod Monitorovacím 
výborom pre cieľ 1. 

 
M. Bakita (zástupca zamestnávateľov) 

- Rád by som reagoval na národný projekt SIEA, ktorá rieši krajské energetické centrá 
a regionálne centrá udržateľnej energetiky. Tento národný projekt by mal byť čoskoro 
schválený. Radi by sme ponúkli našu pomoc. Ako klastrová organizácia spolupracujeme 
s partnermi v rôznych oblastiach. Spracovávame žiadosti, máme dostupné kapacity, vieme 
vplývať na zmenu legislatívy a vieme zbierať dáta z územia.  

- Vnímame podporu na vytváranie kapacít. Navrhujeme zorganizovať stretnutia k tejto veci 
s regionálnymi zástupcami, resp. zapájať regionálnych partnerov v záujme sieťovania 
a vytvárania kapacít.  

 
J. Ridzoň (MIRRI SR): 

- Ďakujeme za vstup. Podrobnejšie sa tejto téme budeme venovať na novembrovom zasadnutí 
komisie pod MV pre cieľ 2. 

- Dovolím si ešte zhrnutie dnešného zasadnutia MV: 
o MV na dnešnom 6. zasadnutí schválil hodnotiace a výberové kritéria približne za 280 

mil. EUR. Súčtovo, vrátane minulých zasadnutí MV, bolo schválených za hodnotiace 
a výberové kritéria, národné projekty, ITI mechanizmus, v hodnote viac ako 7 mld. 
EUR, t.j. boli vytvorené podmienky pre projekty za približne 7,1 mld. EUR. Vyhlásené 
výzvy sú v objeme 1,3 mld. EUR a na posudzovaní riadiacim orgánom sú výzvy 
v objeme 800 mil. EUR.  

o Najbližšie zasadnutie MV sa bude konať vo štvrtok 30. 11. 2023. Posledné tohtoročné 
zasadnutie MV je plánované na piatok 15.12.2023. 

o Ďakujem za efektívnu prácu a účasť.  
 

12. Záver 
 
V závere predsedajúci informoval o plánovaných zasadnutiach jednotlivých komisií pri MV a  zasadnutí 
MV:  
 

9.11.2023  Zasadnutie Komisie PO2  

9.11.2023  Zasadnutie Komisie PO4 
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10.11.2023 Zasadnutie Komisie PO1  

24.11.2023  Zasadnutie Komisie FST 

30.11.2023 MV. č. 7 

Predbežne 19.12.2023  MV č. 8 

 
 

Meno  Dátum  Podpis 

Matúš Drotár Tajomník 
MV P SK 2021-2027 

  

Juraj Zelezník Overovateľ  
MV P SK 2021-2027 

  

Ján Ridzoň 
 

podpredseda 
MV P SK 2021-2027 

(splnomocnenie) 
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Použité skratky: 

AK administratívne kapacity 

APZD SR Asociácia priemyselných zväzov a dopravy 

AZZZ SR Asociácia zamestnávateľských zväzov a združení SR 

CP cieľ politiky 

DG EMPL DG Employment, EK 

DG REGIO DG Regional and Urban Policy 

EFRR  Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK Európska komisia 

ERDF  the European Regional Development Fund 

ESF Európsky sociálny fond 

FST Fond spravodlivej transformácie 

HSR SR Hospodárska a sociálna rada SR 

IÚI integrované územné investície 

IÚS integrované územné stratégie 

IÚR integrovaný územný rozvoj 

KOZ SR Konfederácia odborových zväzov SR 

MD SR Ministerstvo dopravy SR 

MH SR Ministerstvo hospodárstva SR 

MIRRI SR  
Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej 
republiky 

MPSVR SR Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR 

MRK marginalizované rómske komunity 

MSP malé a stredné podniky 

MŠVVaŠ SR Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR 

MV Monitorovací výbor pre Program Slovensko 2021 - 2027 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

MZ SR Ministerstvo zdravotníctva SR 

MŽP SR Ministerstvo životného prostredia SR 

NEB  New European Bauhaus 

NFP nenávratný finančný príspevok 

OZE  obnoviteľné zdroje energie  

PO programové obdobie 

POO Plán obnovy a odolnosti 

RO riadiaci orgán 

RÚZ Republiková únia zamestnávateľov 

SAMP Slovenska asociácia malých a stredných podnikov a živnostníkov 

SAV Slovenska akadémia vied 

SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

SO sprostredkovateľský orgán 

SOPK Slovenská obchodná a priemyselná komora 
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SR Slovenská republika 

TP technická pomoc 

UMR  udržateľný mestský rozvoj 

ÚMS Únia miest Slovenska 

ÚOŠS ústredné orgány štátnej správy 

ÚSVRK SR Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rómske komunity 

ÚSVROS 
Úrad splnomocnenca vlády Slovenskej republiky pre rozvoj občianskej 
spoločnosti 

ÚVO Úrad pre verejné obstarávanie 

ZMOS Združenie miest a obcí Slovenska 

ZP základné podmienky 
 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

 


